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1. Algemeen 2023:
Ook 2023 was het jaar van de voortslepende oorlog in de Oekraïne met onvoorstelbare
aantallen slachtoffers en – vernielingen en dat allemaal op korte afstand van ons land.
Zeer recentelijk op 7 oktober de inval van Hamas op Zuid-Israël waarvan thans nog
niet duidelijk is hoe de wraakactie van Israël moet gaan eindigen.
De kroning van King Charles III op 6 mei was één van de weinige hoogtepunten van
dit jaar al zien sommigen de val van kabinet Rutte IV als het tweede hoogtepunt.
Dit struikelde over de asielcrisis en de instroom van asielzoekers is nog steeds een
groot probleem. Een ander fenomeen was de grote opkomst van de BBB-partij bij de
Provinciale Statenverkiezingen . De Tweede Kamerverkiezingen van 22 november
hebben zo mogelijk een nog grotere impact op onze samenleving.Wat hiervan allemaal
de gevolgen zullen zijn voor het Nederlandse natuur-, milieu- en landbouwbeleid,
moet nog worden afgewacht maar wij zijn voorlopig niet optimistisch gestemd
Op natuurgebied waren er de echte natuurrampen zoals de aardbevingen in Turkije,
Syrië, Frankrijk, Slovenië en Marokko, een megastorm in Libië met duizenden doden
en een vulkaanuitbarsting in Indonesië maar ook rampen waarbij de invloed van de
mens niet meer te ontkennen valt zoals de grote bosbranden in Canada, Hawaï en de
grote overstromingen in Australië, Slovenë en Italië. Ook de tyfoon in Zuid-Korea en
de storm Cairan op 2 november zijn aan de mens toe te schrijven evenals de hoogste



record-temperaturen die over de hele wereld gemeten werden sinds het begin van de
metingen in 1892.

SWMA:
Ook het jaar 2023 is voor de SWMA weer druk geweest. De krappe bezetting van
onze milieugroep zorgt ervoor dat niet alles kan worden opgepakt wat zich aandient.
Daar waar lokale bewonersorganisaties zich ook actief willen inzetten voor natuur- en
milieubescherming, beperkt de SWMA zich soms tot advisering van deze groepen
zonder zelf procedures te gaan starten. Ook particulieren benaderen de SWMA met het
verzoek om te assisteren bij hun bezwaarprocedures. De beperkte financiële
mogelijkheden spelen voor de SWMA ook een rol. Ondanks deze beperkingen zetten
de SWMA-leden zich met veel enthousiasme en met volle overgave in om de
doelstellingen van ons beleidsplan te realiseren.

De doelstelling (zoals deze later is gewijzigd) luidt:
‘Het bevorderen van het welzijn door het activeren van een goed milieubeheer
en het waken tegen aantasting van natuur, milieu en landschap binnen de
gemeente Apeldoorn en aangrenzende gemeenten’.

De SWMA probeert haar doelstellingen niet alleen te bereiken door het voeren van
procedures maar voert ook intensief overleg met overheden, zuster-organisaties zoals
b.v. de Vereniging Milieuzorg Epe, Natuur en Milieu Gelderland, Milieudefensie,
raadsleden, camping-eigenaren, wijk-en dorpsraden, bewonersgroepen,
projectontwikkelaars,ecologen en vele anderen in het kader van voorlichting,
advies,vóór-overleg en zo nodig bezwaarprocedures. Leden van de milieugroep
hebben zitting in klankbordgroepen, besturen en commissies.Teneinde op
milieugebied helemaal ‘bij’ te blijven, worden de nodige seminars en
voorlichtingsprogramma’s gevolgd. Voorzitter SWMA is vanuit zijn technische
achtergrond deskundig op het gebied van energie in de ruimste zin van het woord en
schrijft hierover rapporten en publiceert ook in kranten, op internet en in linked-in
artikelen over energie, stadsverwarming,energietransitie, concentrated solar-power ed.
De SWMA werkt nauw samen met lokale politieke partijen en - actiegroepen en heeft
goede contacten met de regionale pers. Soms valt er niet er niet aan te ontkomen om
op eigen kosten een extern adviesbureau in te schakelen.

De SWMA is opgericht op 16 augustus 1971. Dit was het jaar waarin het rapport
“Grenzen aan de groei’ werd gepubliceerd door de ‘Club van Rome’. In 2021 hebben
we ons 50-jarig jubileum gevierd. Het overzicht van onze grote ‘wapenfeiten’ uit die
50 jaar staat sindsdien op onze website.
In het verslagjaar heeft de SWMA de relatie met de redactie van het blad ‘De Stentor’
goed onderhouden waardoor er zeer regelmatig in deze krant verslag wordt gedaan van
activiteiten en behaalde resultaten van onze milieu werkgroep.
De naamsbekendheid van de SWMA wordt hiermee versterkt.



2. Samenstelling bestuur en de leden.
De SWMA is nog steeds op zoek naar versterking van de werkgroep want de
werkzaamheden worden alleen maar intensiever en tijdrovender. In het afgelopen jaar
kon gelukkig een nieuw bestuurslid worden verwelkomd: Alex Bouw.
Het bestuur bestond in 2022 uit:

● Ir Martin van de Jagt, voorzitter;
● Theo van Kerkhof, vice voorzitter;
● Willem Geense, secretaris;
● Herbert Spoelder,financieel gevolmachtigde;
● Loeky de Valk, bestuurslid;
● Alex Bouw, bestuurslid;
● Astrid Spoelder, penningsmeester.
●

De SWMA kent daarnaast de volgende leden:
● Elisabeth Bultman;
● Mr Anna van Eijden;
● Chris Kamermans;
● Sjanie Donker op ad-hoc basis.

Adviseurs:
De Stichting kan zo nodig een beroep doen op onderstaande adviseurs:

● Prof dr Henk Siepel;
● Johan te Woerd van de gebiedsgroep LOG;

De SWMA staat geregistreerd in het Handelsregister van de KvK onder nr 41038318.

Sinds dit jaar werkt de SWMA nauw samen met SIRK ( Stichting Initiatiefgroep
Radio Kootwijk) van Bert Westland die zich volledig concentreert op handhaving in
de breedste zin op Radio Kootwijk. Westland is ook betrokken bij de Stichting Behoud
Veluws Landschap (SBVL) Daarnaast streeft SIRK er naar om er één Nationaal Park
de Veluwe van te maken en versnippering tegen te gaan naar analogie van Nationaal
Park de Waddenzee (en andere).
Daarnaast wordt samengewerkt met Siebren Buist uit Heerde, gemeenteraadslid,
oud-Officier van Justitie op milieugebied en actief in de media.

Vergaderingen:
In het verslagjaar kon weer negen keer fysiek worden vergaderd, afwisselend bij één
van de bestuursleden thuis.
Deelneming in klankbordgroepen, commissies en besturen:

● De SWMA is aangesloten bij ‘Natuur en Milieu Gelderland’.



● In het verslagjaar is intensief samengewerkt met de ‘Stichting behoud
Juniperbos’,’ Stichting Ordens Massief’’ , de bomenstichting, de werkgroep
Apeldoorn-West en de wijkraden Berg&Bos en Zuid-Oost.

● Samenwerking met bewoners van Radio Kootwijk en personeel van
verpleeghuis Meerzorg tegen het verkeersbesluit inzake de omleiding van
alle verkeer over de Hoog Buurloseweg van Apeldoorn naar Radio
Kootwijk door beschermd natuurgebied bij Hoog Soeren tijdens het
broedseizoen en voorjaarstrek amfibieën en het Vliegend Hert.

● Wekelijks worden alle door de gemeente verleende kapverguningen door het
daarvoor aangewezen bestuurslid beoordeeld. Daar waar twijfel is of een
kapvergunning verleend mocht worden, is overleg met de commissie bomen van
de Gemeente.

● In het verslagjaar is door bewoners van Radio Kootwijk opgericht de
Stichting Initiatiefgroep Radio Kootwijk (SIRK); deze bewoners volgen
heel kritisch wat er op en rond RK wordt overtreden. De SWMA werkt
intensief samen met deze stichting.

● SWMA heeft een grote inbreng gehad in het tv-programma ‘Pointer’van 16
oktober 2022 ‘Wie beschermt de beschermde natuur ?’(Veluwe).Het effect
van dit programma dreunt ook in 2023 nog steeds na en wordt nog vaak als
ijkpunt gebruikt.

● Op haar beurt vestigt de Stichting de aandacht op lezingen en voordrachten
van lokale en regionale natuurverenigingen.

● Er vindt regelmatig overleg plaats met raadsleden van diverse politieke
fracties, zonder dat de SWMA zich aan één bepaalde partij wil commiteren.

● Er wordt frequent ingesproken in de Politieke Markt Apeldoorn (PMA) als
daar relevante plannen worden besproken

Website:
De SWMA beschikt over de bescheiden maar aantrekkelijke website
‘swma.weebly.com’ waarin niet alleen de werkzaamheden van de werkgroep worden
vermeld maar ook wordt geschreven over de SWMA en de pers en over actuele
onderwerpen als ‘energietransitie’, wind-en zonne-energie ed.
Een paar recente artikelen:
a. ‘Ongecontroleerde groei van vakantieparken’;
b. ‘De bescherming van de Veluwe is hartstikke lek’(Stentor 24 sep);
c. ‘Beschermde reptielen lopen risico massaal te worden overreden op Radio

Kootwijk ‘ (Stentor 25 feb);
d. “Is het zendgebouw van Radio Kootwijk een Witte Olifant ?’

Financiën:
Van wijkverenigingen, particulieren en bestuursleden werden donaties ontvangen. Hiermee
hebben we de resultatenrekening sluitend kunnen krijgen. Echter, we hebben geen buffer
kunnen opbouwen.

3. Overzicht activiteiten:



Lezingen:
De inspanningen en de kosten om een publiekslezing te organiseren, wegen
nauwelijks meer op tegen de opkomst en de inkomsten. Vandaar dat de SWMA ervoor
kiest om in kleiner verband directere contacten te leggen met buurtgroepen,
wethouders, ambtenaren, SBB, de burgemeester, projectbureaus ed om daar de
boodschap uit te dragen.

Het jaarlijks gesprek met de wethouder:
Traditiegetrouw vindt er jaarlijks een gesprek plaats met de wethouder die
portefeuillehouder is voor milieu en de portefeuillehouder RO.Het laatste gesprek met
de wethouder vond plaats in 2017 toen wethouder Sandmann op het laatste moment de
gemaakte afspraak heeft afgezegd omdat er geen overeenstemming over de agenda
werd bereikt. Latere wethouders gaven blijk van weinig affiniteit met de bescherming
van de Veluwe maar zich vooral inspanden om ‘meer reuring op de Veluwe te krijgen’
en van de Veluwe ‘weer vakantiebestemming nr 1 van Nederland te maken’’.

Gesprek met burgemeester Heerts:
Op 13 april vond daarentegen een vruchtbaar gesprek plaats tussen voorzitter SWMA
en burgemeester Heerts van Apeldoorn.
Martin v.d. Jagt stelde vast dat de burgemeester zich niet bewust was van de vele
illegale activiteiten bij Radio Kootwijk. Daarnaast kwamen de parkeer-en
verkeersproblemen in de westrand van de stad aan de orde (Apenheul, Koningin
Julianatoren, , het Loo, ‘tijdelijk’gebruik van AGOVV-velden voor parkeren). Ook
werden de problemen met de recreatieparken aan de orde gesteld en het niet
handhaven door de Provincie.
Het gesprek heeft een positief effect gehad op de handelwijze van bepaalde ambtelijke
afdelingen. Zo wil de burgemeester voortaan op de hoogte worden gehouden van alle
dossiers van Radio Kootwijk.
Radio Kootwijk:
Sinds de start van het Project Kootwijk in 2005 is het College van Gedeputeerde
Staten van Gelderland al gedurende achttien jaar in gebreke gebleven in de uitoefening
van de belangrijke taken: de bescherming van de natuur, een correcte
vergunnings-verlening inzake de NBW 1998, de WNB, de ontheffingen Gelders
Natuur Netwerk (‘GGN’) en handhaving van deze wetgeving.
Ondanks het feit dat het Bestemmingsplan (BP) definitief is geworden, loopt de
aangespannen procedure op grond van de Natuurbeschermingswet (NB) nog door.
Omdat het Europese Hof van Justitie het Nederlandse ‘Programma Aanpak Stikstof
‘(PAS) heeft verworpen, zijn ineens veel verleende milieuvergunningen ongeldig
geworden en moeten worden herzien. Verontruste bewoners maken melding van
toenemend illegaal gebruik van gebouwen voor grote evenementen, seminars,
productpresentaties inb illegaal parkeren op verboden tijdstippen en/of plaatsen. De



pas opgerichte Stichting Initiatiefgroep Radio Kootwijk (SIRK)gaat zich volledig op
dit dossier concentreren.
Op 15 mei 2023 hebben twee raadsleden van Apeldoorn schriftelijke vragen gesteld
aan de voorzitter van de Provinciale Staten van Gelderland over de Wnb-vergunning
van Radio Kootwijk. De informatie was door de SWMA aangeleverd. Staatsbosbeheer
(SBB) gaat ondanks alles door met haar exploitatie van het complex en heeft nu op 8
september dit jaar al voor de derde keer (!) een vergunning aangevraagd. De SWMA
en haar advocaat zijn ervan overtuigd dat er geen enkel concreet zicht op legalisatie
van de huidige toestand of van de vergunning is en heeft dit op 10 december j.l
nogmaals schriftelijk onder de aandacht van het College van Gedeputeerde Staten
gebracht en roept op om te stoppen met alle illegale projecten op Radio Kootwijk.

Relatie met Staats Bosbeheer (SBB):
De SWMA heeft vorig jaar al veel ‘munitie’ aangeleverd voor het TV-programma
Pointer van 16 oktober 2022 waarin de SBB als de ‘geldmachine op Radio
Kootwijk’werd afgeschilderd.
Op 19 mei 2023 hebben de voorzitter SWMA en Siebren Buist, oud-OvJ en
natuurliefhebber, zich in een ‘Open Brief’ gericht tot het Provinciehoofd
Staatsbosbeheer Gelderland.
In deze brief stellen zij aan de orde dat SBB betaalde excursies organiseert in een
natuurgebied bij Vierhouten dat kort tevoren door datzelfde SBB was afgesloten.Over
deze vreemde gang van zaken had het blad ‘De Stentor’op 2 mei al bericht. In de brief
worden verder nog tal van andere ‘misdragingen’ van SBB opgesomd waaruit
telkenmale blijkt dat geld verdienen bij SBB een veel grotere prioriteit heeft dan
natuurbescherming.
De Open brief is eveneens verstuurd aan PS van Gelderland, de gemeenteraden van
Nunspeet en Apeldoorn, de Directie Terreinbeheer en OntwikkelingSBB en de
Maatschappelijke Adviesraad SBB en de Raad van Advies.

Manege van den Hoorn:
Deze manege ligt aan de rand van de Veluwe in de gemeente Barneveld.De eigenaar
wilde hier 39 vakantiewoningen bij bouwen. Deze manege is al meer dan 30 (dertig !)
jaar het ‘hoofdpijndossier’van de gemeente (woorden van de burgemeester)omdat de
eigenaar zich nergens aan stoort .Ook hier heeft de SWMA beroep aangetekend tegen
het bestemmingsplan dat deze ontwikkeling in de natuur mogelijk maakte. Het plan,
evenals een ander bestemmingsplan dat voorzag in een evenemententerrein (jarenlang
illegaal in gebruik door o.a SBB Radio Kootwijk) werd vernietigd door de afdeling
bestuursrecht (Raad van State).
Het laatste niet door de SWMA, maar door omwonenden. Tegen van den Hoorn loopt
nu nog door de SWMA een door de laatste aangespannen hoger beroep over een extra
paardenbak en paddock met verlichting binnen N 2000. De Provincie heeft de
WNB-vergunning nog steeds niet verleend. Er lopen inmiddels al 13 zaken tegen de



eigenaar, niet alleen door de SWMA maar ook door bewoners met wie de de SWMA
samenwerkt.

Ontwikkeling Stadsrand Apeldoorn-West:
Na lange discussies met alle ‘stake-holders’ over het oplossen van het parkeer-probleem, werd
overeengekomen dat twee grasvelden van AGOVV in het Park Berg en Bos voor max vijf
jaren zouden kunnen worden benut als parkeerterrein voor druk bezochte evenementen en
attracties. Na vijf jaar zouden de velden weer teruggebracht worden naar de oorspronkelijke
staat. De verantwoordelijke wethouder verbrak deze afspraak en bepaalde dat het tijdelijke
parkeerveld toch een definitieve parkeerstatus zou krijgen en stelde daartoe een
bestemmingsplanwijzing voor. Hiermee negeerde hij de negatieve effecten voor de natuur. Er
zou o.a. een toegangsroute naar de geplande parkeerterreinen komen, dwars door een
omvangrijke broedplaats van het vliegend hert. In haar zienswijze op het voorgesteld
bestemmingsplan wees de SWMA op deze situatie. Het beoogde voorstel tot wijziging van het
bestemmingsplan kon daardoor niet langer stand houden en het college van Burgemeester en
Wethouders trok het voorstel tot bestemmingswijziging in. De wethouder trad daarna af.
Overigens, SWMA heeft, o.a in overleg met de gemeente en de media, steeds gepleit voor de
oplossing middels een transferium om bezoekers met pendelbussen vanaf de locatie bij Van de
Valk Ugchelen aan-en af te voeren. Dit voorstel van de SWMA werd aan het einde van dit
verslagjaar opnieuw actueel in het kader van de bestemming van Radio Kootwijk.

Ook de Apenheul streeft naar vernieuwing en uitbreiding. Na de succesvolle blokkade
van SWMA van de zgn’calamiteitenroute’(lees: bevoorradingsroute), is Apenheul nu
druk met het aanleggen voor een ‘Wadi’ voor de afvoer van vuil water uit de
apenverblijven. Hiervoor zijn al vele bomen gekapt .De SWMA heeft hiertegen
bezwaar gemaakt en over deze ‘vuilwaterpoel’ heeft de vice-voorzitter veelvuldig
artikelen in de Stentor geplaatst weten te krijgen De waterkwaliteit moet constant
worden gemonitord. Een pluspunt voor de Apenheul is dat zij voor hun bezoekers zijn
gaan werken met ‘slottijden’ waardoor er veel minder verkeersopstoppingen ontstaan
en er in de woonwijk geparkeerd moet worden.Het SWMA-bezwaar loopt nog steeds.

Bosschouw/excursie Veluwerand Apeldoorn West:
Eind 2023 is er in samenwerking met de Wijkvereniging Berg en Bos en met de Stichting
Behoud Juniperbos een bosschouw/excursie georganiseerd, begeleid door de Gemeentelijke
bosbeheerder.

Koningin Julianatoren (KJT):
Een vast onderdeel van onze agenda. Nog steeds streeft de direktie ernaar om dit
pretpark tot een tweede ‘Efteling’uit te bouwen ook al ligt het midden in de natuur.
Middels ‘salami-technieken’ worden de activiteiten slinks uitgebreid. Ingehuurde
bureaus rapporteren de opdrachtgever KJT dat er nauwelijks waardevolle natuur in het
gebied aanwezig is. Dit terrein heeft nog steeds de status van ‘bos’.Ook in het
verslagjaar is er weer illegale bomenkap geconstateerd.



Renovatie en uitbreiding van Paleis het Loo:
De grote uitbreiding van dit Rijksmonument leidt tot nog meer verkeersdrukte in de
drukke westrand van de stad. Het ‘transferium-voorstel’ van SWMA et al krijgt
hierdoor nog meer gewicht maar welllicht gaat het Paleis het systeem van
‘slottijden’voor bezoekers invoeren. Tijdens de renovatie bleken de monumentale
beuken en eiken (300 jaar oud) op de grote paleis-lanen in slechtere staat dan
verwacht. In uitgebreide voorlichtingssessies heeft de direktie ook de SWMA weten
overtuigen dat aan grootschalige kap niet valt te ontkomen (gevolgd door herplant).
Om deze reden heeft de SWMA geen steun verleend aan buurtbewoners die zich tot
het einde toe hebben verzet tegen de kap.De lange Paleis-lanen zijn dit jaar voorzien
van prachtige, flinke bomen.

Uitbreiding camping/bungalowpark in Hoenderloo:
Dit dossier houdt de SWMA al vanaf 2016 erg bezig.Aanvankelijk weigerde de
Provincie te handhaven tegen de illegale en grootschalige bomenkap. Uiteindelijk
werd het SWMA-bezwaar hiertegen, gegrond verklaard. In 2018 werd op initiatief van
de SWMA een samenwerkingsovereenkomst getekend tussen het bungalowpark, de
SWMA en ‘Natuur en Milieu Gelderland’ met als strekking het opstellen van een
herstel-en beheerplan voor de gekapte 6,5 ha. Ook werd afgesproken dat’ Natuur en
Milieu Gelderland’ en de SWMA betrokken zouden worden bij de ecologische
begeleiding van de uitbreidingslocatie van 3,5 ha. In oktober 2022 werd het
concept-beheersplan goedgekeurd door prof dr Henk Siepel en daarna werd de aanpak
en fasering van het nieuwe beheersplan eind oktober vastgelegd.
De samenwerkingsovereenkomst is in 2023 goed nageleefd,

Commissie Regionaal Overleg (CRO) Teuge:
Na vele jaren actief te hebben geparticipeerd in de Commissie Regionaal Overleg
(CRO) Teuge, is Martin van de Jagt teruggetreden als lid.; ook zijn rol als coördinator
van de ‘Teuge-tafel’is beëindigd nu is vastgesteld dat deze rollen bekwaam zijn
overgenomen door ‘Natuur en Milieu Gelderland’, het ‘Platform Vlieghinder Teuge’en
de bewonersgroep ‘Algemeen Belang Teuge’.
De ontwikkelingen rond dit vliegveld worden nu op enige afstand – maar nauwlettend
– gevolgd.
Uitbreiding vliegveld Lelystad voor overname vakantievluchten van Schiphol:
Door de voorgenomen uitbreiding van vliegveld Lelystad zal Oost-Nederland
geconfronteerd gaan worden met laagvliegende Boeings omdat die de aanvliegroutes
van Schiphol anders in de weg zitten. Steeds meer politieke partijen en inmiddels ook
de provincie Gelderland zijn mordicus tegen dit project. Leden van de SWMA hebben
diverse bijeenkomsten bezocht van de aktiegroepen die zich zeer vakkundig verzetten
en voortdurend de zwakke plekken en aperte onwaarheden in de Lelystad-plannen



aantonen. Voorzitter SWMA heeft zelf een notitie hierover gestuurd aan alle
kamerleden die zitting hebben in de Commissie van I&M. Daarnaast heeft de SWMA
wederom een uitgebreide zienswijze ingediend; dit keer op het ontwerp-besluit
WNB-vergunning Lelystad.
Het dossier ‘Lelystad’ is ingewikkeld omdat ook het Nederlandse luchtruim (in
overleg met de buurlanden) moet worden hèr-ingedeeld.
De zeer recente aankondiging van Schiphol om de nachtvluchten te gaan verbieden en
privé- vliegtuigen te gaan weren, heeft weliswaar geleid tot vreugde bij omwonenden
en milieugroepen maar de vraag is of dit geen ‘opzetje’ is om de opening van Lelystad
te kunnen forceren.

Energietransitie:
De ambitieuze energietransitie waar Nederland zich toe verplicht heeft (?) zal leiden
tot een land vol windturbines en zonnepanelen. Bij elkaar staan er voor het land 3180
mega-turbines gepland en 68900 voetbalvelden aan zonneparken. Voor de
‘Cleantechregio Apeldoorn’ komt dit neer op 62 turbines (van 250 meter hoog) en
2000 voetbalvelden aan zonnepanelen. Vanuit zijn expertise op energiegebied, heeft
Martin van de Jagt meerdere brieven, studies, zienswijzen ingediend waarmee hij
duidelijk maakt dat dit helemaal ‘vast gaat lopen’. Ook de ambities om bio-centrales
een grote rol te laten spelen in de energievoorziening, zijn onhaalbaar. De massale
aanplant van bomen waartoe “Brussel’ heeft opgeroepen, levert net genoeg afval-en
snoeihout op om in heel Europa tien (10) biomassa-centrales te laten draaien.
Nederland telt op dit moment al 130 van dit soort centrales. Hiermee valt de hele
bodem uit dit onderdeel van de energietransitie Het gasloze Nederland wordt op deze
wijze steeds meer een utopie.Ook aan warmtepompen en stadsverwarming kleven veel
bezwaren.
De exploderende energieprijzen door de oorlog in Oekraïne verergeren de wereldwijde
energieproblemen alleen nog maar.

Luchtkwaliteit, fijnstof en veiligheid voor fietsers:
Op initiatief van het SWMA-lid Anna van Eijden, is een project gestart om de
gemeente Apeldoorn over te halen meer te doen om stadse luchtverontreiniging tegen
te gaan door snelheidsbeperkingen in de binnenstad, bij het station en bij scholen. Ook
het fietsen moet worden bevorderd (kinderen op korte afstand met de fiets naar school
ipv de auto). De gemeente reageert wel uitgebreid op de voorstellen maar doet daar
weinig concreets aan. De volgende stap wordt een brief aan de Nationale Ombudsman.

Kapvergunningen:
Vanaf de oprichting van de SWMA een vast thema: het kritisch bewaken van
aangevraagde kapvergunningen in de gemeente en met succes. Desondanks worden er
nog steeds erg veel bomen gekapt maar hier spelen ook ziektes, schadelijke insecten



en oprukkende droogte een belangrijke rol. Zelfs een oud-direkteur van SBB heeft
kritiek op het huidige beleid van SBB omdat er onverantwoord veel wordt gekapt
(= geld verdienen sinds de privatisering).
Daarnaast wordt vastgesteld dat veel bomen sneuvelen door ziektes, droogte en
insecten (letterzetterkever b.v.)
Onze ‘bomenspecialist’ bij de SWMA onderhoudt goede contacten met de betreffende
gemeente-ambtenaren en wordt zelfs regelmatig ‘getipt’als de gemeente zelf al
vraagtekens zet bij een ingediende kap-aanvraag. We zien steeds vaker dat er bij
ingediende kapvergunningen meer voor-overleg plaats vindt met
gemeente-ambtenaren en bewonersgroepen. Dit jaar heeft ook een ‘ gebiedsschouw’
plaatsgevonden in het Junniperbos door een gemeenteambtenaar samen met een
bestuurslid. Hierbij werd een dassenburcht ontdekt waarvan ingangen zijn
dichtgemaakt. Actie van de KJT voor de zo gewenste uitbreiding ? In het verslagjaar
hebben leden van de SWMA deelgenomen aan georganiseerde ‘bomenwandelingen’
binnen Apeldoorn. Dit is een onderdeel van het nieuwe ‘bomenbeleid’van de
gemeente.
In het nieuwe jaar zal door de SWMA de nadruk worden gelegd op méér controle op
de hèrplant en terugmelding door de aanvrager.

Kapvergunning voor een ‘Beeldbepalende bijzondere boom’:
De eigenaar/bewoner van de Groeneweg 17 in Apeldoorn vroeg een kapvergunning
aan voor een bijzondere boom, een zilverspar. Directe buren maakten zich hard voor
het behoud voor de boom en vroegen de SWMA om hulp hierbij. Ingevolge het
gemeentelijke bomenbeleid kan hier niet zomaar een kapvergunning voor worden
afgegeven en werd de vergunning geweigerd. De bewoonster tekende bezwaar aan
tegen deze weigering en na gevoerd overleg met de wethouder kon dit ineens wèl .
De gemeente gaf in haar besluit van 17 juli aan dat hier sprake was van een
uitzonderlijke situatie en dat er sprake was van ‘maatschappelijke onrust’ in de buurt
vanwege deze boom. Op 26 juli stelde ook de Partij voor de Dieren hierover vragen
aan de gemeente. Na diverse procedures, bezwaren, aanvraag voor een Voorlopige
Voorziening ed, besliste de Rechtbank Gelderland op 4 oktober dat het besluit van 17
juli onvoldoende was gemotiveerd maar dat het bestreden besluit in stand kon blijven
en kon de boom worden gekapt.
Op zich lijkt het misschien overdreven om zóveel procedures te voeren om één boom
te redden maar Apeldoorn kent een goed geformuleerd bomenbeleid (vastgesteld in
overleg met de SWMA). De kapvergunning voor deze bijzondere boom was
overeenkomstig dit beleid afgewezen. Als nu na een overleg met de wethouder, hier
van eenvoudig kan worden afgeweken, ‘valt de hele bodem uit de beleid’ en is er
sprake van een onaanvaardbare precedentwerking.

Bollenteelt:
In toenemende mate worden mais-akkers in en om Apeldoorn omgezet voor de veel
lucratievere bollenteelt. Hierbij worden grote hoeveelheden chemische



bestrijdingsmiddelen gebruikt en wordt er veel grondwater opgepompt. Ook op
landelijk niveau krijgt dit onderwerp steeds meer aandacht nu de
gezondheids-problemen voor aanwonenden bij de akkers steeds duidelijker
worden.(ziekte van Parkinson). De landelijke onderzoeksvereniging ‘Meten=Weten’
toont onweerlegbaar aan hoe ver de gifstoffen uitwaaien over andere akkers en erven.
Omwonenden stelden een in hun opdracht gemaakt onderzoeksrapport ter beschikking
aan de SWMA waarin 17 verschillende pesticiden werden aangetoond op de rand van
de akker en dus op de rand van N 2000 en GNN.De provincie Gelderland toont weinig
belangstelling voor haar wettelijke taak, de handhaving van de Wet
Natuurbescherming. Bij een melding verlangt zij dat de melder met bewijzen komt in
plaats van actief onderzoek in te stellen. Ook wanneer die op tafel liggen, dan wel dat
niemand de feiten meer ontkent, en niet meer ontkend kan worden, dat er gehandeld is
in strijd met, neemt zij geen maatregelen en treedt zeer weifelend op tegen agrariërs
die zonder vergunning opereren. SWMA heeft de gemeente op andere gedachten
weten te brengen en in ieder geval één agrariër een aankondiging tot het opleggen van
een last onder dwangsom door de gemeente doen toekomen.
Met de Provincie is een zeer langdurig traject doorlopen van: handhavingsverzoek,
afwijzing daarvan, revisie door de provincie, bezwaar en bezwarencommissie.
Tenslotte heeft de commissie geconstateerd dat de SWMA geen procesbelang had
aangezien de ondernemer op dit moment geen bollen zou telen. Een last onder
dwangsom om herhaling te voorkomen, zat er niet in. De volgende keer moet meteen
‘aan de bel getrokken ‘worden en met een voorlopige voorziening gewerkt worden om
de Provincie te dwingen de wet uit te voeren.
Maaike Moulijn van de Partij voor de Dieren (PvvD)ondersteunt de SWMA in dit
dossier.
Ook de milieuvereniging in Epe (VME) maakt zich grote zorgen over de uitbreiding
van de bollenteelt in hun gebied en het doodspuiten van akkers met glycofosfaat. In
hun procedures hebben zij gebruik kunnen maken van de bezwaren van de SWMA.
Omdat er voorlopig geen bruikbaar alternatief is voor het glycofosfaat, wordt dit
gebruik nog toegestaan. Geen verdere actie van SWMA meer.

Kerstbomenteelt:
Iets soortgelijks is het geval met de kerstbomenteelt in Wenum-Wiesel. In 2022 heeft
de gemeente voor 2 locaties vergunning verleend voor kerstbomenteelt. Dit
luxe-produkt vraagt veel giftige gewasbeschermingsmiddelen en veel grondwater.
SWMA heeft op 23 mei 2023 tegen deze vergunningverlening bezwaar gemaakt. Op
6 september volgde een hoorzitting.

Viaduct Hoog Burel (A1):
Dit zgn ‘brokkelviaduct’ heeft in 2022 veel tijd en energie gekost. RWS wilde dit
slechte viaduct gaan vervangen maar weigerde op dezelfde plek een nood-viaduct of
directe voorziening aan te leggen.In dit concept moest de Hoog Buurloseweg tussen
Radio Kootwijk en Ugchelen voor 6 maanden dicht gaan. Er ontstond onder de



inwoners van Radio Kootwijk grote onrust want voor hen bleven slechts 2 lange
omleidingswegen over en voor calamiteitenvoertuigen werd een calamiteitenroute
aangewezen die bestond uit 2 ½ kilometer bosweg dwars door een kwetsbaar
natuurgebied.Samen met de bewoners heeft SWMA hier veel tijd aan besteed:
intensief overleg met de gemeente,mediation, onderzoeksbureau TAUW, dagblad de
Stentor.
SWMA heeft via de voorzieningenrechter weten te voorkomen dat al het verkeer over
de Hoog Buurlose weg ( 80% van al het verkeer naar Radio Kootwijk) tijdens het
broedseizoen en de amfibieëntrek zou worden omgeleid dwars door N-2000, het
leefgebied van Europees beschermde reptielen, amfibieën en o.a het Vliegend hert,
over de Pomphulweg te Hoog Soeren. De bouw werd uitgesteld.
In de tweede ronde heeft de gemeente, door o.m. het project grotendeels tijdens de
rustperiode van de kwetsbare soorten te plannen en door het plaatsen van
reptielenschermen, de voorzieningenrechter weten te overtuigen de zaak niet opnieuw
te schorsen. Op die wijze heeft zij een bodemprocedure, waarin zij zichzelf had
moeten verantwoorden voor haar handelen inzake de Wet Natuurbescherming, weten
te omzeilen. Immers, zonder schorsing zou het plan al bijna afgerond zijn voordat de
zaak voor de rechter kwam.Het geheel heeft veel rumoer veroorzaakt en
-media-aandacht voor de SWMA. Het resultaat was dat in Apeldoorn het gebruik van
een Europees beschermd natuurgebied gebruikt mocht worden als overloop voor een
verkeersprobleem.
Een probleem dat, waarschijnlijk goedkoper, gemakkelijk voorkomen had kunnen
worden; de keuze voor het afbreken en weer opbouwen van een bestaand viaduct met
langdurige omleiding door N 2000, in plaats van het aanleggen van een nieuw viaduct
naast het oude, zonder omleiding bleek achteraf ingegeven door het streven een
vergunningsprocedure voor de WNB inzake stikstof te voorkomen. Daarvoor moesten
bewoners en natuur de prijs betalen. de keuze voor het afbreken.
Op 28 februari 2023 is het nieuwe viaduct geopend.

Nieuwbouwplannen voor Park de Hooge Veluwe:
Om meer bezoek te genereren heeft het Park grote ambities gepubliceerd: de camping
op het Park wordt vervangen door een parkeerterrein, er komt een groot hotel met 260
bedden, luxe chalets en een hoge uitkijktoren van 60 meter. Een groep verontruste
bewoners uit Hoenderloo heeft een SWMA-vergadering bezocht met vragen hoe zij
kunnen opereren. Het terrein van het Park ligt verspreid over de gemeentes Apeldoorn,
Ede en de Provincie. Een delegatie van de SWMA heeft op 13 maart een lang gesprek
gehad met de voorzitter van de Dorpsraad dhr Ludwig om hun mening te kunnen
peilen. Het leek er op dat bewoners geen voorstander zijn van dit project maar lokale
ondernemers juist wel. Actiegroep Hoenderloo is ‘leading’ in het verzet tegen de
nieuwbouwplannen.

Vestiging stadcamping:



Dankzij een goed onderbouwde inspraak door de vice-voorzitter zijn de gemeentelijke
plannen om in het Orderbos een stadscamping op te zetten, afgewezen.

‘Recreatiezonering Veluwe’:
In de werkgroep ‘Recreatiezonering Veluwe’ wordt/werd samengewerkt met o.a de
Wijkraad Berg&Bos, bewoners van de Veluwe en deskundigen.
Het uitgebreide plan van de Provincie van 2022 zou een uitwerking zijn van het
beheerplan N 2000 voor de Veluwe maar gaat in de praktijk alleen maar leiden tot
méér toeristen en méér fiets-en crosspaden. De natuur trekt weer aan het kortste eind.
Dit project loopt tot 2030.De zaak ligt al een jaar bij de Raad van State.
SWMA heeft een ecoloog inschakeld om beter ‘tegengas’te kunnen geven.

Overname kleine campings door grote concerns:
In het rapportagejaar hebben wij een duidelijke trend gezien dat grote
recreatieconcerns kleine (en vaak oudere) campings overnemen en de sta-caravans
gaan vervangen door grote luxe chalets. Dit gaat bijna altijd gepaard met uitbreiding
en bomenkap. Eigenaren van de sta-caravans moeten verdwijnen omdat de
huur/stageld van hun staanplaats wordt geschapt. Diverse eigenaren vragen de
SWMA om hulp in hun verzet hiertegen.

Illegale camperparkeerplaatsen bij Gasterij Zondag:
Gasterij Zondag in Garderen heeft in strijd met het vigerende bestemmingsplan
illegaal camperparkeerplaatsen ingericht en daar heeft de SWMA in januari 2022
bezwaar tegen aangetekend. De Gasterij moest de exploitatie beëindigen en tekende
bezwaar aan. Op 8 december 2023 heeft de gemeente Barneveld het bezwaar van de
eigenaar ongegrond verklaard en het besluit in stand gelaten.

Omzetting oude stal in riante bedrijfswoning:
Aan de Greutelseweg 28 in Wenum staat een oude stal met drie hooibergen. De
eigenaar wil het BP laten wijzigen waardoor hier een grote bedrijfswoning kan worden
gerealiseerd terwijl er van een ‘bedrijf’’ geen sprake is. Hiermee wordt de
mogelijkheid geschapen om op dit landgoedterrein Berkenhove meer woningbouw
mogelijk te maken. SWMA heeft actie ondernomen om dit te verhinderen en wacht nu
op de bodemprocedure.

Overleg:
Bij een groot aantal gelegenheden hebben leden van de SWMA deelgenomen aan
overleg met ambtenaren, voorlichtingsbijeenkomsten etc. van o.a. gemeente,
Veluwealliantie, Staatsbosbeheer, Waterschap etc.

Apeldoorn, februari 2024


